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Forslag til Inatsisartutbeslutning om at pålægge Naalakkersuisut at foretage optælling af ørne i alle 

Kommune Kujalleqs fåreholdersteders fjorde og sikre inddragelse af alle relevante aktører i arbejdet. 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

(1. behandling) 

 

Tak til Inatsisartutmedlem Mariane Paviasen for dette forslag. 

 

Demokraatit er enige i, at det er problematisk, hvis populationen af ørne er blevet så stor, at den er til 

direkte gene for fåreholderne. Et mistet lam er mistet indtjening, hvilket er en skam for den enkelte 

fåreholder. 

 

Men spørgsmålet er jo om det virkelig er et problem sådan som IA her beskriver. Lad os kigge lidt på fakta. 

 

Foreningen Timmiaq har faktisk undersøgt problematikken og henviser til undersøgelser i Sydgrønland, der 

klart viser, at lam er en meget lille del af havørnes føde. Havørnen lever primært af fisk og ådsler. Vi er 

derfor nødt til at tænke og godt om før vi bruger penge på en større undersøgelse af at tælle antallet af 

havørne. 

 

Vi foreslår på den baggrund, at Fiskeri-, Fangst og Landbrugsudvalget i forbindelse med behandlingen af 

forslaget tager kontakt til både Timmiaq og Fåreholderforeningen for at få belyst, hvorvidt det her er et 

stort problem og for at få deres input til, hvad der vil være optimalt at gøre i denne situation. 

 

I den forbindelse finder vi Naalakkersuisuts ændringsforslag interessant, da det vil undersøge problemets 

omfang i et bredere perspektiv. 

 

Forslaget henvises med disse bemærkninger til videre behandling i Fiskeri-, Fangst og Landbrugsudvalget. 

 

 


